
 

 

 

Zápisnica zo zasadnutia Farskej rady Bzovík 19. 1. 2025 
 

 

Prítomní a potvrdzujúci:      
 

Jozef Oravec      .................................................... 

Mária Talianová     .................................................... 

Jozef Vician      .................................................... 

Lucia Sopková      .................................................... 

Petra Čiaková      .................................................... 

Mária Sedmáková     .................................................... 

Cyril Mackov        .................................................... 

Miroslav Fekiač      .................................................... 

Marián Babic      .................................................... 

Ján Bartík       .................................................... 

Ján Rausa       .................................................... 

Vladimír Slovák, farár    .................................................... 
 

Neprítomná (ospravedlnená):    Janka Sandánusová  
 

 

Program:  

1. Finančná situácia farnosti, pôžička farnosti Detva, príspevky filiálok na chod fary.   

2. Oltár sv. Štefana kráľa – práce, investície, termíny, požehnanie.  

3. Farská záhrada – úpravy a kosenie. 

4. Cintorín – žiadosť obce o odovzdanie.  

5. Jubilejný rok – putovanie a iné akcie.  

6. Ostatné. 
  

Program odsúhlasený: 12/0/0 

(za, proti, zdržal sa; hlasovanie rovnako zapisované aj ďalej) 
 

 

1. 
 

Farár informoval o finančných tokoch a stave použijúc koncoročný prehľad hospodárenia 

farnosti a aktuálny stav v banke – 6 883 €. Okrem reštaurovania starého oltára sa 

investovalo najmä na fare – brána do dvora, vráta do garáže a terénne úpravy.  
 

Zmluva o pôžičke s farnosťou Detva bola uzavretá 17.6.2020. V článku 3 sa píše, že 

peniaze sa vrátia do 5 rokov (17.6.2025) a budú splácané v ročných splátkach po 10 000 €. 

Prvá splátka sa síce o rok posunula a prebehla až v roku 2022, ale v novembri 2024 

odišla štvrtá a ostáva doplatiť 10 000 €. Dodržanie zmluvného termínu by bolo vhodné aj 

vzhľadom  k tomu, že farnosť Detva by mala k 1. júlu meniť farára (dekana). Farár 

požiadal, aby sa splatenie pôžičky považovalo za prioritu. 

Hlasovanie: 12/0/0 



Kozí Vrbovok prispel na chod farskej budovy za rok 2024 300 + 300 €, Uňatín 500 €.  

Pri ostatnej diskusii sa hovorilo o cca 10 % z nákladov. V roku 2024 boli síce náklady na 

faru 9 834 €, ale uskutočnili sa investície a tiež sa nekupovali pelety na kúrenie, nakoľko 

farár túto zimu kúri odpadovým drevom. Ján Bartík vyzval, že Kozí Vrbovok by mal 

prispieť viac, nakoľko nemá svoj kostol a bohoslužobné miesto – Dom smútku financuje 

obec. Ján Rausa sa nevedel vyjadriť k stavu financií, nakoľko ich má v rukách kostolníčka 

Cúthová, ktorá nerobieva verejnú štatistiku pred veriacimi. Nakoniec sa dohodlo, že obidve 

filiálky budú v najbližších rokoch prispievať na chod farskej budovy sumou 500 €, ktorú 

odovzdajú farskému účtovníkovi do 15. decembra.   
 

 

2. 
 

Najdôležitejšou prácou, ktorá bude v réžii farnosti je úprava dlažby a stien svätyne. 

Pamiatkový úrad tlačí ako dlažbu doplnenie pieskovca a je za ponechania schodíka. Pri 

prechode na mramorovú najnovšiu vrstvu. O dlažbe by sa malo rozhodnúť v kontrolný deň 

28. januára. Steny sa nemusia finálne vyriešiť do osadenia oltára – kvôli vlhkosti. Okrem 

omietky sa spomenula aj alternatíva kamenného obkladu.   

Požehnanie obnoveného oltára by mal realizovať opát z kláštora brata Michala v Londýne. 

Farár uviedol možné termíny: 27.6. alebo 16. (17.) 8. Situáciu komplikuje operácia 

reštaurátorky Urbanovej, ktorá rieši oltárnu architektúru. Tá sa prirodzene rozobrala 

posledná a späť musí prísť prvá.      
 

 

3. 
 

Firma z Dolného Badína upravila svah záhrady, ale nedokončila preosiatie zeminy 

(oddelenie zeme a kameňov) a zrovnanie spodnej plochy. Vďaka brigáde sa časť svahu 

dostala do pozície, aby sa mohla kosiť svahovou (automatickou) kosačkou. Ďalšiu časť 

svahu treba ešte manuálne ošetriť, čo vyžaduje brigádnickú činnosť. Brigádnici budú 

potrební aj pri kosení neupravených častí a vyvážaní trávy. Farár navrhol zakúpenie 

automatickej kosačky, ktorej záber by sa postupne rozširoval. Pre prácu so zemou treba 

osloviť profesionálne firmy, či už pôvodnú (CYRO- KOPSTAV), alebo Strojstav, kde 

pracuje Ján Bartík, alebo inú podľa výberu farára.    

Napriek potrebe riešiť situáciu , prioritu z hľadiska investícií má vrátenie pôžičky 

a príprava svätyne kostola pre návrat obnoveného oltára. Záhrada je na treťom mieste.  
 
 

4. 
 

Cintorín i Dom smútku sa nachádzajú na farských pozemkoch. Aj keď veci spravuje obec, 

nie sú zmluvne ošetrené. Pre získavanie dotácií by pre obec bolo výhodné, aby bol cintorín 

i Dom smútku v jej vlastníctve.  

Starosta obce sa pri návšteve fary vyjadril, že obec by rada prijala tieto priestory ako dar od 

farnosti. Pri dialógu s farárom sa hovorilo aj o dlhodobom prenájme, či zámene pozemkov. 

Podobnú situáciu farnosť nedávno riešila na Hornom Jalšovíku, kde došlo k zámene lesa 

s približne rovnakou výmerou (20 a) za parcelu cintorína. Členovia rady sú za riešenie 

situácie a pomoc obci, sú si vedomí ústretového postoja obce k farnosti, ale darovanie sa im 

nezdá vhodná forma. Hlasovanie o darovaní cintorína obci dopadlo 0/11/1.  

Farár vysvetlí starostovi postoj farnosti a požiada o inú ponuku, ktorá by obci vyhovovala.    
 
 

 

 
 



5. 
 

Starosta z Kozieho Vrbovka navrhol v rámci Svätého roka púť do Ríma. Registrácia na 

národnú púť, ktorá bude v Ríme 3. – 6. apríla, už beží.  

Okrem Ríma však môžu veriaci získať odpustky aj putovaním do iných jubilejných 

chrámov. Nachádzajú sa i na území diecézy - Sebechleby, Žiar nad Hronom, Banská 

Bystrica - katedrála, Staré Hory, Kláštor pod Znievom, Šahy.  
 

Farár ponúkol pre jubilejný rok odpustenia priestor priamo na Bzovíku. Podľa neho 

odpustenie za zničenie Bzovského kláštora potrebujú takmer všetci obyvatelia tejto obce 

buď osobne, alebo ako potomkovia tých, ktorí sa na devastácii podieľali. Cez 2. svetovú 

vojnu sa časť materiálu využila pod cestu č. 526 stavanú cez obec. V 50. rokoch sa 

rozoberali budovy v kláštore a z materiálu sa stavali domy v dedine. V 70. a 80. rokoch sa 

rozkradlo a zničilo všetko, čo bolo medzičasom investované – elektrická a vodovodná 

prípojka, schodisko atď. Dnes obec mohla žiť z turistického ruchu, lebo máme unikátny, na 

Slovensku jedinečný priestor opevneného kláštora, kde chodia ľudia z celého Slovenska, 

Maďarska, Česka a iných krajín. Nemáme však zázemie, turisti nemajú kde parkovať, 

nevedia sa bezpečne do priestoru presunúť, niet sa kde občerstviť... My potrebujeme 

putovať do nášho Kláštora. Potrebujeme robiť pokánie, vyznať podiel nás a našich predkov 

na tomto stave, odprosovať a žiadať požehnanie pre našu obec. Potrebujeme sa zriecť 

materiálnych dobier, ktoré sme získali neprávom, nespravodlivosťou. Tu vidí farár zmysel 

jubilejného roka pre našu farnosť.  
 

Po krátkej diskusii prebehli hlasovania:  

Púť farnosti do Ríma: 1/3/8. 

Púť farnosti do jubilejných chrámov v okolí: 11/0/1. 

Kajúce pobožnosti v opevnenom kláštore: 11/0/1.       

Napriek tomu, že informácie o rôznych púťach sú mediálne prístupné, ponuky ktoré 

farnosť dostane, bude zverejňovať na nástenkách Farského kostola.  
 
 

6. 
 

Podnety z diskusie:  

 Farský ples sa môže uskutočniť, ale tohto roku to už nepôjde.  

 Informácie k relikviám v kostole pripraví Petra Čiaková v spolupráci s farárom.  

 Farár zváži priestor pre ticho pri liturgii.  

 O kríži oproti JRD bude farár hovoriť s farnosťou Čekovce. Ako alternatíva 

kamennému by bol kríž drevený.  

 Pokazenú lavicu v kostole opraví Jozef Vician.   

 Krížovú cestu vo Farskom kostole treba obnoviť, ale teraz to nie je nutné. 

 Upratovanie kostola ostáva v nezmenenej forme.   

 

 

Zápisnica bola urobená po rokovaní a členovia svojim hore uvedeným podpisom  

potvrdzujú nielen svoju účasť, ale aj súhlas s jej znením a závermi.  

 

 

V Bzovíku 19. 1. 2025 


